
Fractie: CU-SGP
Naam: Gerda Knijnenberg
Onderwerp: Herten bij de kinderboerderij
Datum indiening vragen: 7 maart 2023

Vragen:
We hebben vragen gekregen van het bestuur van de kinderboerderij.

Aanleiding: De regering is voornemens om m.i.v. 2025 herten te verbieden in hertenkampen en
kinderboerderijen omdat er een paar incidenten zijn geweest met de dieren in een andere
kinderboerderij.
Het bestuur van de kinderboerderij vindt dit een slecht voornemen. De herten bij de
kinderboerderij komen niet in aanraking met het publiek omdat ze in een gedeelte zitten
welke niet voor publiek toegankelijk is.
Daarnaast was voordat het een kinderboerderij was al jaren een Hertenkamp.

Inmiddels is er ook een landelijke campagne gestart om rendieren te behouden in de
kinderboerderijen.

https://petities.nl/petitions/behoud-herten-en-hertenkampen-in-nederland?locale=nl

We willen de volgende vragen stellen:

Vraag:
1. Is het college op de hoogte van de landelijke voornemens om herten te verbieden bij 

hertenkampen en kinderboerderijen?
Antwoord:
Het college is hiervan door het bestuur van Kinderboerderij Emmelerbos per brief op de 
hoogte gebracht. Het bestuur van de kinderboerderij heeft daarnaast op 28 maart 2023 een 
gesprek gevoerd met wethouder Verduin over dit onderwerp.

Het Kabinet heeft in juli 2022 de nieuwe huis- en hobbydierenlijst bekendgemaakt. Het doel 
van de lijst is het dierenwelzijn te verbeteren. De beoogde datum van inwerkingtreding is 1 
januari 2024. Particulieren en organisaties die op 1 januari 2024 een dier hebben dat niet op
de lijst staat (zoals herten), mogen dit dier houden of elders onderbrengen tot het dier 
overlijdt. Voor Kinderboerderij Emmelerbos betekent dit een uitsterfconstructie met als 
gevolg dat het hertenkamp in de huidige vorm ophoudt te bestaan. Voor het bestuur telt 
vooral de emotionele verbondenheid van het hertenkamp met de kinderboerderij. Het 
hertenkamp was de basis van de kinderboerderij en bepaalt voor een deel de identiteit. 

Op dit moment komt er een lobby op gang om het besluit van het Kabinet te herzien en 
herten alsnog op de lijst te vermelden. Bijvoorbeeld vanuit de overkoepelende Vereniging 
Stads- en Kinderboerderijen Nederland (vSKBN), vanuit politieke partijen en soms vanuit 
een gemeente (bijv. gemeente Tiel).

2. Is het college op de hoogte dat de herten bij de kinderboerderij in Emmeloord niet in 
aanraking kunnen komen met het publiek?

Antwoord:
Ja. Dit is door het bestuur toegelicht.

https://petities.nl/petitions/behoud-herten-en-hertenkampen-in-nederland?locale=nl


3. Is het college bereid om expliciete situaties waarbij herten niet in aanraking met het publiek 
kunnen komen te benoemen als uitzondering op het voorgenomen besluit van de regering?

Antwoord:
Het is de vraag of de gemeente bevoegd is om uitzonderingen te maken, omdat de 
gemeente niet het bevoegd gezag is. De Landelijke Inspectiedienst Dierenbescherming 
(LID), (dieren)politie en de Nederlandse Voedsel- en Warenautoriteit controleren of 
particulieren en organisaties zich aan de regels houden. 

Wethouder Verduin heeft het bestuur van de kinderboerderij in het gesprek geadviseerd de 
lobby desgewenst breder op te pakken via de landelijke vSKBN en politieke partijen.

4. Is het college bereid mee te denken in (alternatieve) oplossingen als de landelijke regelgeving 
herten verbiedt in dergelijke situaties als bij de kinderboerderij?

Antwoord:
Het college is bereid om hierover mee te denken. Het bestuur van de kinderboerderij richt 
zich vooralsnog op het behoud van het hertenkamp. Daarna wil het bestuur plannen maken
voor alternatieve oplossingen.

Datum beantwoording vragen: 31 maart 2023
Contactpersoon: Henk Romkes
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